

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN JAWAB LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KE DUA, PENGGAL KE TIGA,
PARLIMEN EMPATBELAS**

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

DARIPADA : YB TUAN PANG HOK LIONG (LABIS)

TARIKH : 27 OGOS 2020 (KHAMIS)

SOALAN

TUAN PANG HOK LIONG [LABIS] minta **MENTERI DALAM NEGERI** menyatakan :-

(a) apakah langkah berkesan telah diambil untuk menghalang pegganas menjadikan Malaysia sebagai pusat transit dan perincian jumlah tahanan telah dibuat oleh pihak berkuasa dan negara asalnya setakat 31 Mei 2020. ; dan

(b) bilakah Kerajaan akan mengkaji semula free visa travel agreements dengan negara Timur Tengah dan Afrika atau dasar keperluan visa imigresen memandangkan ramai pegganas masuk Malaysia dari negara Timur Tengah dan Afrika yang tidak memerlukan visa.

JAWAPAN

Tuan Yang Di Pertua,

Kerajaan tidak menolak kemungkinan ancaman pegganas di luar negara akan menular ke negara kita termasuk dijadikan sebagai transit oleh mereka yang pernah berada di kawasan konflik Iraq dan Syria.

Sehubungan itu, antara langkah yang diambil dalam usaha meningkatkan

lagi tahap keselamatan negara adalah dengan memperkukuh kawalan keselamatan di lokasi-lokasi strategik negara seperti pusat-pusat tumpuan pelancong, pusat-pusat perniagaan komersial, kepentingan negara asing dan sasaran-sasaran penting di seluruh negara. Kawalan keselamatan ini dilaksanakan dengan kerjasama strategik antara agensi-agensi keselamatan negara terutamanya oleh pihak Polis Diraja Malaysia (PDRM) dan Angkatan Tentera Malaysia (ATM).

Pada masa yang sama, kawalan keselamatan di semua pintu masuk utama negara sama ada udara, darat mahupun laut turut dipertingkatkan termasuklah kawalan di sepanjang sempadan negara. Kementerian dari semasa ke semasa terus meningkatkan penguatkuasaan berdasarkan undang-undang yang sedang berkuatkuasa seperti Akta Pencegahan Keganasan 2015, Akta Kesalahan Keselamatan (Langkah-Langkah Khas) 2012 dan Akta Pencegahan Jenayah 1959. Selain itu, kerjasama antara pihak PDRM dengan Suruhanjaya Komunikasi dan Multimedia Malaysia (SKMM) telah dipertingkatkan bagi memantau media-media sosial agar perkembangan pengaruh Daesh dapat dikekang.

Tuan Yang Di Pertua,

Visa merupakan salah satu mekanisme yang dikenakan kepada warganegara asing bagi tujuan kawalan kemasukan ke Malaysia sepertimana peruntukan Seksyen 2(1) Akta Pasport 1966.

Ketetapan syarat dan dasar bagi keperluan atau pengecualian visa kepada mana-mana warganegara asing adalah tertakluk kepada penilaian keselamatan dan persetujuan melalui Perjanjian Bersama Penghapusan Visa (Separate) antara Malaysia dengan negara-negara yang berkaitan. Justeru, sebarang cadangan untuk mengkaji semula keperluan visa untuk mana-mana negara perlu diteliti dan dipertimbangkan dengan terperinci.

Sekian, terima kasih.